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Doprava 
 
Letenky jsem kupovala dříve než mi bylo přiděleno město. Lětěla jsem Praha - Zurich - Rio, kde 
jsem musela strávit noc. Druhý den ráno jsem nasedla na letadlo do Campina Grande. Určitě je 
lepší koupit letenky do Recife, ze kterého se dá do Campina Grande pohodlně dopravit 
autobusem. 
Na (opravdu mini) letišti mě vyzvedla milá dívčina, kterou mi zajistil místní Leo a dopravila mě k 
mojí hostitelce. 
 
Ubytování 
 
Bydlela jsem ve studentském bytě s mojí host slečnou. Bydlení bylo příjemné, slečna skvělá. 
Dostávala jsem 2 jídla denně. Malé upozornění snad platí pouze na to, že obecně ve většině částí 
Brazílie, ve kterých jsem se pohybovala, byl problém s teplou vodou ve sprchách. Není to nic proti 
ničemu, pouze kdo ví dopředu, není překvapen. 
 
Stáž 
 
Místního Leo jsem po celý měsíc osobně nepotkala, naštěstí moje host byla velmi ochotná a bez 
otálení mi pomohla najít chirurgické oddělení, na kterém jsem stážovala, a neopustila mě, dokud si 
mě někdo (trochu překvapeně) nevzal na starost. 
V nemocnici jsem se po celý měsíc potýkala s velkou jazykovou bariérou, jelikož tamní lékaři téměř 
bez vyjímky neumí anglicky. 
Naštěstí místní studenti disponovali minimálně základy angličtiny, takže jsem většinu času trávila s 
nimi. Byli nadmíru ochotní a přátelští, a tak vzhledem k jinak žádnému sociálnímu programu, jsem 
s nimi trávila i mnohé chvíle mimo nemocnici. 
Do nemocnice jsem docházela kolem 7 hodiny ranní a odcházela dle možností - některé dny i ve 
4-5 odpoledne, jindy třeba krátce po obědě. 
Místní studenti mi dokonce pomohli vybavit kartičku na oběd, a tak jsem pohodlně využívala 
nabídky lokální kantýny. 
Co se týče výkonů v nemocnici, jednou jsem byla přizvána k asistenci u amputace nohy. V celku 
hojném počtu jsem prováděla šití po různých malých chirurgických výkonech. Jednou mě dokonce 
nechali provést excizi na obličeji. 
Celkem jsme ve městě na stáži byly pouze dvě studentky, o to víc jsme se však spřátelily a 
dokonce spolu následně procestovaly část Brazílie. 
 
Město 
 
Campina Grande nepatří mezi příliš bezpečná města. Platí zde několik opatření, které bych vřele 
doporučila dodržovat, nechcete-li (minimálně) přijít např. o mobil. Je velmi nebezpečné kdekoli na 
ulicích vytahovat elektronická zařízení na povrch, nejlépe uděláte, pokud je budete mít bezpečně 
uložené v batohu. Pokud jste se ztratili, či máte jiný obdobný problém, je žádoucí vyhledat nějaký 
supermarket/restauraci/obchod kam byste mohli vejít a mobil vytáhnout. 
Pohyb přes město doporučuji jedině uberem. Místní mě upozornili, že MHD nepatří mezi 
nejbezpečnější možnosti dopravy. Taktéž mi bylo doporučeno nechodit nikde pěšky, pokud ano, 
tak nejlépe ve skupině. 
Na ubera čekejte uvnitř budov, nikoli před. 
Pokud už se přes veškerá upozornění někam vydáte, mějte po kapsách nějaké drobné, které byste 
mohli případnému zloději nabídnout. 
Campina Grande patří mezi menší města Brazílie, není zde moc možností kulturního vyžití. 
Pokud chcete v C.G. zažít něco zajímavého, doporučuji doletět už v červnu. V tomto měsící je v 
C.G. jeden z největších festivalů roku. 



 

 

 
Cestování 
 
IFMSA každoročně nabízí výlet na Jericoacoara, což je poloostrov nedaleko Fortalezy. Do 
Fortalezy se dá dopravit velmi pohodlným autobusem přímo z C.G., je to sice 12 hodin cesty, ale 
cestuje se přes noc a určitě to stojí za to. Výlet byl perfektně zorganizovaný a potkala jsem na něm 
spoustu skvělých lidí, se kterýma jsem v kontaktu dodnes. 
Po ukončení stáže jsem cestovala na Iguazu Falls, což je další destinace, kterou 100% doporučuji. 
Jedná se o rozlohou největší vodopády světa, které ve vás jistě zanechají neutichající dojem. 
Dále jsem navštívila 11. největší město světa Sao Paulo. Pokud nemáte příliš času, myslím, že 
Sao Paulo se s jistotou dá bez lítosti vynechat. 
Velkou škodou by však bylo vynechání Rio de Janeiro. Město je nádherné, bezpečnost sice není 
nikterak velká, já osobně jsem se tam však cítila mnohem lépe a volněji jak v C.G. V Riu se dá 
dopravovat jak uberem, tak metrem či autobusy. 
Obecně při samostatném cestování doporučuji ubytování v hostelech. Ve všech hostelech, které 
jsem navštívila jsem potkala skvělé lidi a s mnohýma jsem následně procestovala místní atrakce. 
 
Certifikát 
 
Certifikát jsem obdržela na konci stáže bez větších problémů. 
 
Celkové zhodnocení 
 
Stáž byla velmi přínosná, hlavně tedy z hlediska osobního rozvoje. Poznala jsem spoustu lidí, 
podívala se do tajů Brazílie jak z pohledu turisty, tak z pohledu místních obyvatel a s jejich 
dopomocí pochopila, proč je Brazílie zemí plnou paradoxů. 
 
Doporučení na závěr: 
 
Před odletem si stáhněte do mobilu anglicko-portugalský překladač. Nejlépe také uděláte, pokud si 
fotky a důležité kontakty předem zálohujete např. na cloudu, pro případné nepříjemnosti. 
 
Pokud se někdo vydáte na stáž do této gigantické země, ráda pomůžu se zodpovězením všech 
otázek a nejasností. 
S jistotou mě najdete na facebooku pod mým pravým jménem. 


